
Beskæftigelsesudvalget

Til: Beskæftigelsesministeren

Dato: 7. oktober 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BEU alm. del

Spørgsmål 8
APT’s pressechef oplyser, at investeringer i kapitalfondene i samme periode har givet et 
merafkast på godt 2 milliarder kr. og ATP’s investeringsdirektør indrømmer at ”der er kapi
talfondsejere, som bliver meget velhavende og nogle får måske 10, 20 eller 50 millioner 
kr.”. Pædagogernes Pension har nu taget en principbeslutning om, at de ikke ønsker at 
investere i kapitalfonde, fordi deres omkostninger er for høje. Synes ministeren på den 
baggrund, at den statslige pensionskasse ATP skulle følge Pædagogernes Pensionskas
se og udfase investeringerne i kapitalfondene, der er kendte for store omkostninger og 
ublu bonusser?
Der henvises til artiklerne: »Opgør om høje bonusser til kapitalfonde rammer pensions
hus« på www.ib.dk den 21. september 2021, »ATP forgylder kapitalfondsprofiler. Danske
re får milliardregning« på www.ib.dk den 7. september 2021 og »Medie: ATP forgylder 
profiler i kapitalfonde« i Børsen den 7. september 2021.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Bent Bøgsted (DF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Bent.Bogsted@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Bjarne Laustsen
formand
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